
25. aprila zasedanje vseh treh zborov delegatske skupščine

Pravosodje,
kmetijstvo, varnost...

Delegati bodo tokrat ponovno spregovorili o delu
pravosodnih organov ter o pojavih in problemih, na
katere opozarjajo ti organi. Iz poročil, ki so jih predlo-
žili, izhaja, da so si v preteklem letu v mejah mate-
rialnih in kadrovskih mpžnosti prizadevali za učinko-
vitejše in ažurnejše reševanje zadev ter s tem
zmanjšanje števila nerešenih primerov. Vsi organi
so povečali storilnost svojega dela, temeljno sodišče
celo za 27,5%, kljub temu pa je prav na tem sodišču
še vedno zaskrbtjujoče števffo nerešenih primerov.
Osnovni problem, ki ga bo treba v prihodnjem ob-
dobju rešiti, ob nadaljnjih naporih samih pravosod-
nih organov, pa tudi družbene skupnosti in njenih
organov, so prostori, kadri (primanjkuje še zlasti do-
brih strojepisk) in sodobnejša oprema.

I2 vseh poročil pravosodnih organov je razvidno,
da bo treba v bodoče še odločneje zastaviti bitko za
spoštovanje ustavnosti in zakonitosti ter varstva
družbene lastnine. Dani so konkretni predlogi za
izboljšanje stanja na področju prometa nepremičnin
ter stanovanjskega gospodarstva in delovanja sa-
moupravljanja na tem področju.

Naj posebej opozorimo, da je na področju odkri-
vanja in pregona storilcev kaznivih dejanj v upada-
nju število polnoletnih, mladoletnih in neznanih sto-
rilcev in da je bilo s področja politične kriminalitete
obravnavanih le devet zadev, od tega večina ver-
balnih deliktov. V porastu pa je število gospodarskih
prestopkov s strani pravnih oseb, kar je posledica
številnih novosprejetih predpisov.

Za nadaljnji razvoj kmetijstva kot prioritetne go-
spodarske panoge bodo potrebne tudi določene
spremembe in dopolnitve veljavne zakonodaje s
tega področja. V pripravi so spremembe naslednjih
zakonov: 0 kmetijskih zemljiščih o dedovanju kme-
tijskih zemljišč in zasebnih gospodarstev, o združe-
vanju kmetov ter o preživninskem varstvu. Prav za-
radi pomembnosti predlaganih novih rešitev smo se
odločili, da predloge za izdajo zakona uvrstimo tudi
na dnevni red naše delegatske skupščine. Predla-
gane rešitve naj bi prispovale h gospodarnejšemu
ravnanju s kmetijskimi zemljišči, izboljšanju sedanje
razdrobljene strukture kmetijskih zemljišfc, k pove-
čanju števila zaščitenih kmetij in k doslednejšemu
izvajanju zakonov. Vprašanje, ki mu je bila doslej

posvečena največja pozornost, je opredelitev sta-
tusa kmeta, ki vpliva na dovoljeni obseg lastništva
zemlje in s tem na posestno strukturo v Sloveniji. \z
dosedanjih razprav lahko ugotovimo, da si stališča
niso povsem enotna in da različna stališča pogoju-
jejo tudi različni interesi lastnikov zemljišč na posa-
meznih območjih, pri čemer niso vedno upoštevani
širši družbeni interesi za nadaljnji razvoj kmetijske
proizvodnje. Organi v naši občini, ki so doslej obrav-
navali predlagane spremembe in dopolnitve.so si bili
enotni v tem, da je treba zaostriti sedanje pogoje za
priznavanje statusa kmeta ter tako zasledovati dol-
goročni družbeni interes po uvajanju sodobnejše
kmetijske proizvodnje, le-ta pa terja polno angažira-
nje tistih, ki zemljo obdelujejo. Prav tako smo v do-
sedanjih razpravah podprli rešitve, ki težijo k poeno-
stavitvi postopkov za zaokroževanje kmetijskih
zemljišč

Bistvo predlaganih rešitev smo na kratko prikazali
v delegatskem gradivu za skupščino v mesecu apri-
lu, predlogi za izdajo zakonov vključno z analizo
uresničevanja politike razvoja kmetijstva pa so ob-
javljeni v poročevalcu republiške skupščine št. 7 iz
meseca februarja. Prepričani smo, da bo tudi naša
razprava v občini prispevala k oblikovanju najboljših
rešitev in s tem k doseganju uvodoma omenjenih ci-
Ijev.

Na tej seji bodo delegati spregovorili tudi o politično
varnostni oceni v naši občini za leto 1984 in tekoče
obdobje. \z gradiva, ki ga je pripravil občinski komite
za SLO in DS, izhaja, da so kljub zaostrenim pogo-
jem gospodarjenja in življenja politične razmere
dobre. Pri tem pa se moramo nenehno zavedati. da
so le-te v neposredni odvisnosti od ekonomskih ra-
zmer ter delovanja subjektivnih sil pri razreševanju
problemov. Prepričani smo, da bodo razprave v de-
legatski bazi prispevale k še popolnejši osvetlitvi in
oceni stanja na posameznih področjih, ki so dokaj
podrobno zajeta vgradivu. O tej temi bomo občane
podrobneje obvestili po seji delegatske skupščine.
Prav tako bomo javnost temeljiteje seznanili z na-
šimi cilji za plansko obdobje 1986-1990. Že sedaj pa
lahko opozorimo, da iz dogovora o temeljih plana
izhaja, da nas čakajo izredno zahtevne naloge prav
na področju urejanja stavbnega zemljišča ter stano-
vanjskega in komunalnega gospodarstva. A. T.


